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CKYI1WTHHA LAPHE 10PE

Ha OCHOBy tinaHa 187.flocimBHmKa CKynurmHe UpHe rope

MPIHICTAPCTBY 110/1)011PMBPERE 14 PYPAI1H01 PA3BOJA

noc-rawbam cneAehe:

11001AFIPPIKO 1114TAEbE

Wra je MmHmurapurso norbonpmBpeAe H pypanHor pa3Boja ypap,mno Aa nomorHe

paAHmumma A,4. "Pm6apcmo" 143 PmjeKe U,pHojemitia Kojm cy 3601 yBoberba

cregaja y OBO npeAy3ehe ocrafim 6e3 OCHOBHOr m3Bopa >K14BOTHe ermcreHumje 3a

1-1,14X V FbmxoBe nopoAvw,e,Kojmma ce Ayryje ocam 3apapa 14 Kojmma Hmjecy

ynnatimBaHvi AonpmHocm 3a neH3mjcit0 ocmrypaH,e Bmwe oA g ermpm roAmHe,a

TaKdbe cy OCTaJ114 H 6e3 OTIlpemwma.W -ra cre ypaAmfill Aa noKpeHere

11p0143BOAFby y TOj (1)a6pmmm criacwre negeceT paAHmx mjecTa.

Wra he MmHincTapc-mo norboripmBpeAe m oAp>KmBor pa3Boja npeAy3erm Aa clack'
oA rawe yba Bmwe oA cro TpmAeceT papmmx mjecra y npeAy3eby „JaBopaK M6"

R.O.O. y Kojem je npmje HeK0f114K0 AaHa nocAoAaBat4 cam ce6m yBeo cremaj
OCTa13140 cBe paAHmKe 6e3 nocna.

rlocraarbeHo n yrraHDe 06pa3nommhy Ha cjeAHmum CKynurnme U,pHe lope

nocsetleHoj nocnaHmm1414M nmrat-bmma, a oAroaop rpammim My nmcaHoj ckopmm.

nOCIlaHl4K:
JaHKO By414H1411
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Cma Gora
Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja

Broj: 2 0 g /k --z

-Podgorica, 27.10.2014. godine

Skupitina Crne Gore
n/r Genera!nom sekretaru

Predmet: Odgovor na poslaniZko pitanje gospodina Janka VuEinita

Poslanik Janke) Vueinie, u pisanoj formi, postavio je pitanje na koje trail odgovor, ii pisanoj formi,
od strane Ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja za sjednicu SkupKtine zakazanu za 28.10.2014.
godine.

POSLANIEKO PITANJE

^taje Ministarstvo poljoprivrede I rum/nag razvoja uradilo do pomogne radnicima AD "Ribarstvo"
iz Rijeke Crnojeviea koji su zbog uvodenja steeaja u ova preduzete ostali bez osnovnog izvora
livotne egzistencije za njih i njihove porodice, kojima se duguje osam zarada i kojima nijesu
uplaeivani doprinosi za penzijsko osiguranje vik ad tend godine, a takode su °stall i bez
otpremnina?	 ste uradili do pokrenete proizvodnju u toj fabrici i spasite pedeset radnih mjesta?

ee Minis tarstvo poljoprivrede i odriivog razvoja preduzeti da spasi ad gaknja vik ad sto
trideset radnih mjesta u preduzeeu "Javorak MB" doo u kojem je prije nekoliko dana poslodavac
sam sebi uveo steeaj i ostavio sve radnike bez posla.

Na dva postavljena pitanja dajem sljedeei:

ODGOVOR

"Ribarstvo" AD Rijeka Crnojeviea

Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja godinama prati poslovanje i status preduzeea
"Ribarstvo" AD Rijeka Crnojeviea. Ovo preduzete privatizovano je 1996. godine. Danas se nalazi u
procesu steeaja koji sprovodi Privredni sud Crne Gore. Sva pitanja vezana za ovo preduzeee u
nadleinosti su Privrednog suda Crne Gore, steeajnog sudije i steCajnog upravnika, koji se staraju o



zakonskom postupku sprovodenja steeaja u okviru koga ee se rje gavati pitanja koja su predmet
Vgeg interesovanja.

Do sada je ovo Ministarstvo u vi ge navrata podrgku preduzeeu "Ribarstvo" AD Rijeka
Crnojevida: (i) 2009. godine sa 60.000 eura podriali smo izgradnju sistema za preei geavanje vode,
od koga je korist imala fabrika, all i lokalno stanovni gtvo; (ii) 2010. godine ovom preduzedu data
podrgka u iznosu od 4.000 eura za pokriee trogkova u procesu sertifikacije; (iii) tokom 2013. godine
predstavnici Ministarstva poljoprivrede vie puta su obilazili fabriku sa potencijalnim investitorima
iz Madarske, Srbije, Slovenije, Italije i lzraela, svaki put u saradnji sa predstavnicima zaposlenih; (iv)
u vie navrata tokom 2014. godine organizovani su sastanci sa predstavnicima "Ribarstva" AD
Rijeka Crnojeviea. Poslednji sastanak odrian je sredinom oktobra ove godine. Tada je dogovoreno
da razmotrimo moguenost povezivanja radnog staia za lica koja su stekla pravo odlaska u penziju,
a na osnovu informacija koje treba da dobijemo od sindikata ovog akcionarskog dru gtva. lako do
danas nijesmo dobili trai enu informaciju, pokrenuli smo inicijativu za rje gavanje ovog pitanja kod
Ministarstva rada i socijalnog staranja u eijoj je direktnoj nadI gnosti rjgavanje ovog pitanja.

Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, u okviru budietom utvrdenih sredstava, ne raspolaie
sredstvima kojima bi moglo pomodi subjektima koji su u steeaju ill radnicima koji ne primaju
zarade i kojima se ne uplaeuju porezi i doprinosi. Takode, ielim da napomenem da su radnici imali
svog predstavnika u bordu direktora "Ribarstvo" AD. Radnike je predstavljao gospodin Luka
Strugar. To znaei da su radnici preko svog predstavnika u bordu direktora bill u moguenosti da se
upoznaju sa poslovanjem ovog akcionarskog dru gtva i poslovnim odlukama koje su se donosile,
kao to su imali moguenost da iniciraju pojedina pitanja koja su bila predmet njihovog
interesovanja.

Steeaj u ovom dru gtvu otvoren je 26.07.2013. godine. Od tada do danas, steeajni upravnik je tri
puta ogla gavao imovinu na prodaju, all zainteresovanih kupaca nije bib. Jedan od razloga je i dalje
visoka vrijednost imovine, all i sporovi sa danskim kraljevskim Akvaplodom, Trgoprometom doo,
Indrustrijaimpexom i drugim privrednim subjektima, kao i pitanje duga prema Komercijalnoj bandi
Budva.

Kada vee pominjem Komercijalnu banku Budva, Vama je poznato da je imovina dru gtva zaloiena. U
pregovorima sa pojedinim investitorima, Komercijalna banka je ponudila i reprogram kredita (u
iznosu od oko 1,5 miliona). Medutim, i dalje interesovanja nije bib. Za gto? Jedan od razloga je
smanjeni izlov ribe iz Skadarskog jezera. Naime, na osnovu zvanienih informacija NP Skadarsko
jezero ranije se riba izlovljavala iz 19 oka, a sada samo iz 2. Drugi je da je doprema sirovina, radi
prerade, neisplativa zbog specifiene lokacije fabrike i visokih transportnih tro gkova. Tree' je da je
od 1996. godine do danas tehnologija toliko uznapredovala da se male fabrike za preradu i
konzerviranje ribe nalaze na samim brodovima koji izlovljavalju ribu.

Zato je potencijalna buduenost Fabrike u nekoj vrsti specijalizacije. Ministartsvo poljoprivrede
pripremilo je kratak opis ovog i slienih potencijalnih projekata koje nastojimo da u bilateralnim
susretima, kao i preko Agencije Crne Gore za promociju stranih investicija, predstavimo
potencijalnim investitorima.

"MI-RAI" Nikgie

Kada je u pitanju firma "MI-RAI" iz Nik g iea, podsjeeam da je ova kompanija 2004. godine
privatizovala bivg u driavnu kompaniju "Javorak". Firma je dobila na kori geenje putem koncesija
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Mayne gume na prostoru op gtine NiIdk. Nakon devet godina poslovanja, u ovoj godini do glo je do
prekida proizvodnje u sektoru Kumarstva, pa je sredinom godine driava raskinula koncesione
ugovore na kori gdenje uma, zbog njihove nerealizacije. Rj8enja Uprave za gume o raskidu postala
su konadna. Kijudni razlozi za raskid ugovora bill su neostvarena proizvodnja u "umi tokom
posljednjih pet godina u iznosu od 36.500m 3 i nepladen iznos koncesione naknade u iznosu od
414.534,41€.

U firmi "Javorak" broj stalno zaposlenih radnika iznosi 27, dok su preostali zaposleni sezonski
radnici sa kojima je sklapan ugovor o djelu. Prema informacijama kojima raspolaiemo, navedenih
27 stalno zaposlenih radnika zadriani su kod poslodavca za rad u pogonima koji u ovom momentu
obavljaju proizvodnju.

Zajedno sa op gtinom ovo Ministartsvo dini sve kako bi se pokrenula drvopreradivadka
industrija i u ovom dijelu Crne Gore. Smatramo da je kljudno stvoriti preduslove za aktiviranje
gumskih potencijala na prostoru op gtine Nikk, kroz podrgku instaliranju pogona koji koriste drvo
log ijeg kvaliteta. Time bi podstakli novo zapo g ljavanje u reprolancu i stvorili moguenost da se
zaposli makar dio lica kojima su prekinuti ugovori o povremenom radu. Konkretno interesovanje
ved postoji, prevashodno od stranih investitora sa kojima je u Ministarstvu poljoprivrede obavljeno
vie razgovora.

pogtovanjem,
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